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                  Referat af møde i FKF’s Institutråd 

 
Tidspunkt: 22-05-2019 kl. 8:15–11:00 
 
Sted:  FKF-møderum 
 
Deltagere: Institutleder Frants R. Lauritsen, studiesekretær Inger Rose Hansen, laborant Sanne Lindgaard 

Hedemann, professor Hans Jørgen Aagaard Jensen (kom kl. 08:25), studerende Mikkel H. 
Kristensen, studerende Kristian P. Lorenzen, professor Ulla Gro Nielsen (gik kl. 10:30), lektor 
Paul C. Stein, lektor Carsten Svaneborg, lektor Ilia Solov’yov, institutsekretær Karen Cauthery 

Fraværende med afbud: ingeniørassistent Torben Hanquist Jensen, studerende Philipp-Vincent Johannsen 

Dagsorden: 

Punkt: Emne: 
1.   Godkendelse af dagsorden  

 
Dagsorden blev godkendt. 

2. Opfølgning på emner fra sidste Institutrådsmøde og diverse ledelsesinformationer: 
- Opdatering vedrørende personaletilpasning ved FKF: 

Institutlederen oplyste, at der er indgået 4 aftaler og personaletilpasningen nu er på 
plads, og at fysik nu bliver bæredygtigt, forudsat at niveauet af ekstern finansiering 
fastholdes. 

- Opdatering vedrørende APV-handleplan (bilag 1): 
Institutlederen oplyste, at den vedhæftede APV-Handlingsplan nu er indsendt til 
fakultetet, og at FKF-AMU arbejder videre med implementeringen af planen bl.a. 
afholdelse af en FKF-Trivselsmåling.  Inger Rose Hansen spurgte ind til punkterne 
vurdering af arbejdsopgaver, samt at alle afdelinger skal have stress på 
dagsordenen. Institutlederen svarede, at vurdering af arbejdsopgaver vil være en del 
af den kommende Trivselsmåling, og at det er korrekt forstået, at alle grupperinger 
fremover skal have stress på dagsordenen, med krav om en årlig tilbagemelding til 
FKF-AMU.  Institutlederen oplyste, at han vil indtræde i Hovedarbejdsmiljøudvalget i 
stedet for dekan Marianne Holmer, og at der nu er konstitueret en ny institutleder på 
Biologisk Institut – Henning Jensen. 

Sidste nyt: 
Institutlederen viste en ny webside for det kommende fælles NAT/TEK-fysik optag:  
www.sdu.dk/da/fysikpaasdu 

- Institutlederen oplyste, at der er modtaget en positiv tilbagemelding fra 
gymnasielærere. Efter bestået 1. år kan de studerende uden problemer vælge enten 
fysik eller fysik & teknologi. 

3.  Budget:  
- Opfølgning på FKF’s økonomi, herunder årets første budgetmøde med dekanen: 

Institutlederen oplyste, at der har været afholdt budgetmøde med dekanen og at 
budgettet næsten ser ud som sidst.  FKF’s økonomi afhænger meget af vores 
eksterne indtægter. Institutlederen fremviste en slide med FKF’s budgetterede 
bevillingsomsætning for 2019 på ca. 48 mill. kr. FKF skal gerne bibeholde dette 
niveau – se bilag 1. 

4. Fortsat diskussion af fremtidige udfordringer i FKF’s økonomi: 
Institutlederen bad alle medlemmer om at udvælge 3 emner fra den liste, som blev lavet på 
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sidste institutråds- samt ledelsesmøde.  
 
Følgende emner blev nævn – vist med antal af stemmer: 
Få studerende - 9 
Eksterne midler - 7 
Infrastruktur - 10 
VIP-sammensætning - 2 
Synlighed i region etc. - 1 
Serviceundervisning -1 
  
Hvilke emner skal institutrådet arbejde videre med: 
Studenteromsorg: 
1. Forudsætning 
2. Hvad er forventede færdigheder 1. År. 
3. Frafald og forsinkelser 
4. Studerende - miljø 
5. Studerende - stressniveau 
6. Studerendes arbejdsbelastning gennem semestre 
7. Gode og strukturerede undervisere og interesserede studerende 
8. Reelt mulighed for at holde ferie 
 
Institutrådet fortsætter arbejdet med de næste punkter på næste møde. 
 

5. Pause 
5. FKF Vision 2025 igangsat 

 På FKF-VIP møde den 8/4 blev arbejdet med udarbejdelse af en FKF Vision 2025 
sat i søen: 
Institutlederen fremviste FKF’s ledelsesgruppens 4 forslag til instituttets mål 2025 – 
se bilag 2 og gav en kort gennemgang af de forskellige punkter.  
 

6. Ny arbejdskultur skaber uro 
 Med udgangspunkt i en case diskuteres instituttets ”onboarding” af nye internationale 

medarbejdere. Hvad kan vi gøre bedre? Se bilag1. 
 
De fire gruppers tilbagemeldinger: 
Nye ansatte skal have en introduktion til dansk kultur evt. video 
Forventningsafstemning og planlægning 
Studerende tilpasser sig. 
Kommandovejen for hvem som introducerer den nyansatte blev diskuteret. 
 

7. 
 

Eventuelt 
 
Inger Rose Hansen forespurgte om der vil være en institutudflugt i august, og institutlederen 
svarede at det bliver der såfremt en medarbejdergruppe melder sig som arrangør. 
 

 
Frants Roager Lauritsen / Carsten Svaneborg / Karen Cauthery 


